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Svar på motion om ordningsvakter och utökad trygghet 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade den 16 september 2021 § 152 att till 
kommunstyrelsen remittera en motion från Peter Arvidsson (SD) om 
ordningsvakter och utökad trygghet.  
 
Motionären yrkar på följande: 

 Att förvaltningen ges i uppdrag att till att börja med och omedelbart, 
inom befintligt upphandlat avtal, utökar verksamheten med inköpt 
bevakningstjänst för att uppnå tryggare miljöer och minskad 
skadegörelse i kommunen. 

 Att 15 mnkr avsätts för trygghetsskapande åtgärder för 2021 eller till 
dessa andra trygghetsskapande åtgärder enligt BRÅ:s uppdragslista 
är på plats, varvid mede hämtas ur kommunstyrelsens reserv och 
belastar resultatet 2021; krävs ombudgetering initierar KS sådan till 
KF. 

 Att ledamöter från samtliga partier representerade i 
kommunfullmäktige snarast erbjuds närvarorätt och initiativrätt i 
BRÅ; detta förfarande med förslagsrätt blir smidigare eljest måste 
det bli ett initiativärende i KS efter varje möte som BRÅ har. 

 Att omtag görs på kamerabevakning så att de snarast kommer på 
plats på de mest utsatta platserna. 

 
Förvaltningen bedömer att det i dagsläget pågår arbete med de yrkanden 
som motionären anger. Möjligheten till utökad bevakning används, i budget 
2022 finns medel avsatta för ytterligare trygghetsskapande åtgärder (ökad 
medborgartrygghet) och arbetet med ansökningar om kamerabevakning är 
påbörjat. Vad gäller yrkandet att utöka antalet politiska representanter i 
BRÅ bedömer förvaltningen att det kräver en ändring i den av 
kommunstyrelsen antagna instruktionen för rådet.  
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Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 2 december 2021 
 Motion om ordningsvakter och utökad trygghet 

 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 16 september 2021 i § 152 att till 
kommunstyrelsen remittera en motion från Peter Arvidsson (SD) om 
ordningsvakter och utökad trygghet.  
 
Motionären yrkar på följande: 

 Att förvaltningen ges i uppdrag att till att börja med och omedelbart, 
inom befintligt upphandlat avtal, utökar verksamheten med inköpt 
bevakningstjänst för att uppnå tryggare miljöer och minskad 
skadegörelse i kommunen. 

 Att 15 mnkr avsätts för trygghetsskapande åtgärder för 2021 eller till 
dessa andra trygghetsskapande åtgärder enligt BRÅ:s uppdragslista 
är på plats, varvid medel hämtas ur kommunstyrelsens reserv och 
belastar resultatet 2021; krävs ombudgetering initierar KS sådan till 
KF. 

 Att ledamöter från samtliga partier representerade i 
kommunfullmäktige snarast erbjuds närvarorätt och initiativrätt i 
BRÅ; detta förfarande med förslagsrätt blir smidigare eljest måste 
det bli ett initiativärende i KS efter varje möte som BRÅ har. 

 Att omtag görs på kamerabevakning så att de snarast kommer på 
plats på de mest utsatta platserna. 

 
Utökning av bevakningstjänst 
Extra bevakning av väktare sätts idag in vid behov. Under 2021 har det vid 
flera tillfällen satts in extra väktarinsatser. Dessutom har omprioritering av 
ordinarie områdesbevakning gjorts. Detta har gjorts för att stoppa 
skadegörelse på kommunens skolor samt parkeringsplatser i Mölnlycke. 
Beslut om att sätta in extra bevakning fattas av säkerhetschefen utifrån 
aktuell lägesbild. 
 
Trygghetsskapande åtgärder 
Att avsätta ytterligare medel för trygghetsskapande åtgärder under 2021 
kräver beslut av kommunstyrelsen. I budget 2022 finns en ramförstärkning 
för att öka det förebyggande säkerhetsarbetet. Mål och inriktningar gällande 
trygghetsskapande åtgärder (ökad medborgartrygghet) har också lämnats av 
kommunstyrelsen till förvaltningen. 
 
Representation i brottsförebyggande rådet 
Motionären yrkar att samtliga partier representerade i kommunfullmäktige 
erbjuds närvaro- och initiativrätt i BRÅ. I instruktionen för 
brottsförebyggande rådet (BRÅ) som fastställdes av kommunstyrelsen den 7 
februari 2019 § 54 framgår att den gäller för innevarande mandatperiod och 
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att kommunen representeras av kommunens tre kommunalråd. En 
förändring behöver initieras av kommunstyrelsen. 
 
Kameraövervakning 
Härryda kommun har lämnat in ansökan om kameraövervakning till 
Integrationsmyndigheten under hösten 2021. Ansökan gäller utvändiga 
”identifierande” kameror som enligt ansökan ska placeras på följande fem 
skolor; Djupedalskolan, Ekdalaskolan, Fagerhultsskolan, Furuhällsskolan, 
Landvetterskolan. Förvaltningen har för avsikt att lämna in ytterligare 
ansökningar till Integritetsskyddsmyndigheten (IMY) om kommunen får 
ovanstående skolors ansökningar beviljade. 
Dessutom arbetar förvaltningen med att färdigställa ansökningar gällande 
kameraövervakning i Mölnlycke centrum och Landvetter centrum. 
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen bedömer att kommunen redan arbetar med utökad bevakning 
vid behov. Vad gäller frågan att avsätta ytterligare medel i budget för 
trygghetsskapande åtgärder har det tagits hänsyn till detta i budget för 2022. 
Att utöka antalet politiska representanter i BRÅ kräver en ändring i gällande 
instruktion för rådet. Instruktionen uppdateras varje mandatperiod och 
förvaltningen bedömer att det är en politisk fråga om det är aktuellt inför 
kommande mandatperiod. Utökning av kamerabevakning ingår redan i de 
mål och inriktningar som förvaltningen arbetar med. För att kunna 
genomföra åtgärder krävs dock godkännande från 
Integritetsskyddsmyndigheten. IMY:s handläggningstider kan förvaltningen 
inte påverka för en snabbare handläggning. 
 
 
 
 
 
Per-Arne Larsson 
Sektorschef 
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Motion 

Kommunfullmäktige Härryda 2020-06-17 

 

 

 

Motion Kommunfullmäktige Härryda kommun om ordningsvakter och utökad trygghet. 

I KS antagen ”Handlingsplan för att öka den upplevda tryggheten i Härryda kommun” 2020-11-19, 

2019KS729 listas en rad åtgärder Härryda kommun bör göra för att utöka den upplevda tryggheten i 

Härryda kommun.  

Sverigedemokraterna Härryda tackar för att vårt något modifierade initiativ på KS 2019-11-07 gick 

igenom och att hela KS ställde sig bakom det. Det var bra att alla partier med representation i 

kommunstyrelsen fick möjlighet att delta i arbetet i BRÅ och vi ser fram emot en produktiv 

fortsättning i BRÅ med bred parlamentarisk representation.  

Många punkter är långsiktiga men i vissa fall krävs snabbare åtgärder som vi kan och bör ta tag i idag. 

I stället för att invänta LOV3-förordnande kan vi redan i dag utöka bevakningstjänst med 

ordningsvakter under befintligt avtal för att uppnå högre grad av trygghet för vanligt folk i 

kommunen och minskad skadegörelse. 

I KS antagen ”Handlingsplan för att öka den upplevda tryggheten i Härryda kommun” kan man läsa: 

”Beslut om respektive åtgärd och dess finansiering fattas i kommunstyrelsen respektive 

välfärdsnämnden.” ...” Det övergripande målet är att genom åtgärderna i 

handlingsplanen öka den upplevda tryggheten och minska förekomsten av brott i 

Härryda kommun.” 

Den tilltagande otryggheten med knarkhandel, mordförsök, cykelstölder, skolbränder, glaskross mm 

gör att vi inte kan känna oss trygga i vår kommun. Flera andra kommuner runtom i Sverige har fått 

tillstånd till erkänt effektiva åtgärder såsom kameraövervakning och väktare och ordningsvakter.  

Härryda kommun måste snabbt göra ett omtag på frågan och genom pragmatiskt agerande tilldela 

de resurser som måste till för att tryggheten för oss som bor och verkar här skall återupprättas. Med 

trygghet menar vi sverigedemokrater, både den upplevda tryggheten och den i statistik redovisade 

tryggheten.  

Vad är ett bra ekonomiskt resultat värt om vi inte kan känna oss trygga? Om vi inte kan låta våra 

unga röra sig fritt i vår kommun, om vi begränsar vårt sätt att leva för att vi är otrygga – vad är det då 

värt att kommunen på papperet gör rekordresultat? Vi föreslår att tillräckliga ekonomiska resurser 

omedelbart avsätts och medel tas från prognostiserat resultat.  

 

Med anledning av detta har Sverigedemokraterna härmed nedanstående separata yrkanden: 
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- att förvaltningen ges i uppdrag att till att börja med och omedelbart, inom befintligt upphandlat 

avtal, utökar verksamheten med inköpt bevakningstjänst för att uppnå tryggare miljöer och minskad 

skadegörelse i kommunen. 

- att 15 Mkr avsätts för trygghetsskapande åtgärder för 2021 eller tills dessa andra 

trygghetsskapande åtgärder enligt BRÅs uppdragslista är på plats, varvid medel hämtas ur 

kommunstyrelsens reserv och belastar resultatet 2021; krävs ombudgetering initierar KS sådan till 

KF;  

- att ledamöter från samtliga partier representerade i kommunfullmäktige snarast erbjuds 

närvarorätt och initiativrätt i BRÅ; detta förfarande med förslagsrätt blir smidigare, eljest måste det 

bli ett initiativärende i KS efter varje möte som BRÅ har; 

- att omtag görs på kameraövervakningen så att de snarast kommer på plats på de mest utsatta 

platserna. 

 

För Sverigedemokraterna Härryda kommun 

Digitalt signerad 

Peter Arvidsson  

Gruppledare Sverigedemokraterna 

2021-06-17 
 

 

This file is sealed with a digital signature.
The seal is a guarantee for the authenticity 
of the document.
Document ID:
D3E48A773E3B413B8F3C87243AE832E5Page 99 of 504




